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PROTOKÓŁ Nr  7/2019 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
które odbyło się 19 sierpnia 2019 roku, o godz. 1230 

 
 
Przewodnicząca Komisji – Marzena Murawska 
Protokolant          - Joanna Kosior 
 
  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie, w którym uczestniczyło 7 na 8 radnych oraz 
zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 i 2 do protokołu).  
 

 
Proponowany porządek posiedzenia: 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Radomiu w sprawie 
określenia zasad rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych oraz ustalenia zniżek obowiązkowego wymiaru godzin dla 
nauczycieli w szkołach i placówkach oświatowych, dla których powiat radomski 
jest organem prowadzącym. 

 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Radomiu w sprawie ustalenia 

Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
oświatowych prowadzonych przez powiat radomski. 

  
3. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
 

Porządek został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad- Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w Radomiu w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego wymiaru godzin 
zajęć dydaktycznych oraz ustalenia zniżek obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli w 
szkołach i placówkach oświatowych, dla których powiat radomski jest organem 
prowadzącym. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że większość tych zmian 
wynika z przepisów Prawo oświatowe. W ocenie wnioskodawcy zachodzi konieczność 
doprecyzowania niektórych zapisów uchwały Rady Powiatu  w sprawie określenia zasad 
rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych oraz ustalenia zniżek 
obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli w szkołach i placówkach oświatowych, 
dla których powiat radomski jest organem prowadzącym. Dotyczy to Rozdziału II § 6 i 7 
W związku  ze zwiększeniem liczby oddziałów w niektórych szkołach dla których organem 
prowadzącym jest Starostwo Powiatowe w Radomiu zachodzi uzasadniona konieczność 
określenia zniżek obowiązkowego wymiaru godzin nauczycieli, którym powierzono funkcje 
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kierownicze w tym nauczycieli zastępujących czasowo nauczycieli, którym powierzono 
funkcje kierownicze 
 Postanowił zmniejszyć pensum dyrektora i wicedyrektora, ponieważ uważa, że dyrektor 
powinien być dobrym menagerem, powinien mieć więcej czasu na zajęcie się innymi sprawami 
niż działanie edukacyjne w zespole klasowym. Dodał, że pensum dyrektora jest określone na 
poziomie 3-4 godzin.  Zamieścił również w tabeli nauczyciela zastępującego dyrektora 
szkoły/placówki, ponieważ w placówka gdzie nie ma wicedyrektora gdzie statut nie pozwala 
go powołać, może zdarzyć się taka sytuacja , że musi być osoba zastępująca dyrektora i wynika 
to z art. 69 u. 9 Prawo oświatowe. Dodał, że zmienił się wymiar godzin nauczyciela w 
kształceniu praktycznym z 22 do 20 godzin. 

W związku z powyższym zaistniała konieczność zmiany wyżej wymienionej uchwały. 
 
Radny Tadeusz Osiński zapytała co w przypadku etatów łączonych np. polonista i np. 0,5 
etatu biblioteki?. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że tu się nic nie zmieniło 
i są uśrednione etaty. 
 
Przewodnicząca Komisji zapytała o normy nauczycieli bibliotekarzy, czy nie było by 
możliwości , aby na oddział ? 

Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że zdecydował mimo 
ustaleń ze Związkami Zawodowymi wycofać się z pewnych regulacji w tym drugim 
regulaminie o czym powie.  Powiedział, że teraz trudna do przewidzenia w skutkach sytuacja 
związana z wypłaceniem nauczycielom podwyżek, które nie były przewidziane w żadnym 
planie budżetowym, prawie 10%, do tego wychowawstwa, które będą podniesione do 
minimalnej stawki 300 zł, nauczyciel stażysta 1000 zł na start. W związku z tym boi się, żeby 
paragraf 9 nie wygenerował większych kosztów. Chce by zrobić tylko te działania finansowe, 
które są konieczne, a przyjrzy się temu paragrafowi. Dodał, że w CKZ i U w Pionkach będzie 
wzrost zatrudnienia, ze względu na liczbę dzieci, która została przyjęta, więc to też będą koszty. 
Powiedział, że będą się mierzyć z problemem czyli CKZ i U w Chwałowicach, tam zgłosiło się 
tylko 17 uczniów do liceum i tą klasę utworzono, a do szkoły rolniczej tylko 5 osób. Niestety 
nie ma szans na stworzenie konkurencyjnej szkoły rolniczej przez powiat dla szkoły 
Agroturystycznej w Radomiu. Trzeba myśleć co robić z tym miejscem, aby ludzie nadal mieli 
pracę. Owszem kursy cieszą się dużym powodzeniem i zainteresowaniem, ale to jest Centrum 
Kształcenia  Praktycznego i to powinno zostać w tej formie. 

Po dyskusji Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały 
Rady Powiatu, stanowi on załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w Radomiu w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez powiat radomski. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że zgodnie z art. 30 ust. 6 
ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta Nauczyciela (Dz. U. z 2018 r. poz. 967 i 2245 oraz z 
2019 r. poz. 730 i 1287) Rada Powiatu przyjmuje Regulamin, który określa wysokość stawek, 
warunki przyznawania, obliczania i wypłacania : 
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- dodatku za wysługę lat, 
- dodatku motywacyjnego, 
- dodatku funkcyjnego, 
- dodatku za warunki pracy, 
- wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 
- nagród ze specjalnego funduszu nagród.  
W wyniku zmian w ustawie Karta Nauczyciela należy dostosować brzmienie niektórych 
zapisów Regulaminu w sprawie wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 
placówkach oświatowych prowadzonych przez powiat radomski. 
Powyższe jest też związane ze zmianami zapisów w uchwale Rady Powiatu w sprawie 
określenia zasad rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych oraz ustalenia 
zniżek obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli w szkołach i placówkach 
oświatowych, dla których powiat radomski jest organem prowadzącym. Projekt regulaminu 
został uzgodniony ze związkami zrzeszającymi nauczycieli szkół i placówek oświatowych 
powiatu radomskiego. 
 
Po dyskusji Komisja 5 głosów- za, 1- wstrzymujący się i 0 – przeciwnych pozytywnie 
zaopiniowała w/w projekt uchwały Rady Powiatu, stanowi on załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Radny Jan Siek zapytał jaka jest sytuacja w MODN?. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że starania o akredytację 
mają dłuższą historię, za pierwszym i drugim razem decyzja o przyznaniu akredytacji została 
zawieszona. Jeśli chodzi o powody to dowiedział się, że było bardzo dużo zastrzeżeń do 
bieżącej pracy MODN. W czerwcu pani dyrektor wystąpiła z kolejnym pismem o przyznanie 
akredytacji, odbyła się w lipcu rozmowa w Warszawie i 21 sierpnia zostaną podjęte w placówce 
czynności. Ogólnie sytuacja MODN jest trudna, bo nie otrzymanie akredytacji wiąże się z 
likwidacją placówki.  
 
Radny Jan Siek poinformował, że szkoła w której pracuje w tym roku obchodzi 90- lecie 
istnienia, z tej okazji serdecznie wszystkich zaprasza na ten jubileusz, który odbędzie się 5 
października o godz. 10 Maszą Św., poświęceniem sztandaru, a potem uroczystości na terenie 
szkoły. Przy okazji , gdyby ktoś chciał wesprzeć inicjatywę ufundowania sztandaru szkoły to 
też jest taka możliwość. 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 7 posiedzenie 
o godz.13:30. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Joanna Kosior                                                                           Marzena Murawska 


